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The target audience for this newsletter is PDO Staff and contractors community. 

Important News.. 
 NEW H2S Website    

Key HSE Statistics  
YTD 15 t h   May 2019  

( S a m e  P e r i o d )  

2018  2019  

Lost  T im e In jur y Fr e-
quency (LT IF)  0.15  0.07 

Work p la ce  f ata l ities   1 0 

No n -work  re late d f a-
ta l iti es   0 1 

No n -ac c id ent a l  d eat hs  
(NADs )   4 5 

Lost  T ime  In j ur ie s  
(LT Is )   11 5 

All  in j ur ies  (e xc lu ding  
first  a id  c ases )   57 32 

Mot or  Veh ic le  I nc i -
den ts  (MV Is )   29 28 

Ro l l  o ver  -  MVI s   7 7 

Ser io us  M VI s   7 7 

  

Clas s  A  33 

Clas s  B  862 

L i fe  Sa v ing  R u les  V io latio ns  

Permit  (Pt W)  17 

Gas  te sti ng  4 

Loc k  O ut  Tag  O ut  3 

Confi ned  Spa ce  7 

Overr id ing  Cr iti ca l  
Safe ty  D ev ice  0 

Work ing  a t  H eig hts  14 

Ro ad Safety  Sea tb el ts  19 

Jour ney  Ma nage men t  6 

Su spe nd ed L o ad  10 

Sm ok ing  1 

Drugs  a nd a lc o ho l  0 

Spe ed ing /G SM  31 

Tip  

  NEW H2S Website    
Figure 1 Banding process flow chart 

  

For more information or back issues, ac-

cess www.pdo.co.om/hseforcontractors or email Al Jabri ; Fahad  MSE51 

An H2S Website will go live in May.  The new H2S Website has been created in-house, 

to reflect the way PDO Manages its H2S Risks.  It provides a ‘first stop’ for all PDO 

employees to find out more about H2S Classification and Zoning.  It links to CMS to 

allow easy access to the full details of the current SP-1190 series of documents.  To find 

out more “ http://portal.corp.pdo.om/functional/h2s/Pages/Home.aspx 

”. 

 

The website will allow staff to determine quickly the H2S Classification for new produc-

tion assets.  It also shows details of existing asset H2S Classifications, both in a table and 

via a link to PDO Earth.  To that end, PDO Earth has been modified to include the H2S 

Classification.  Where H2S information is missing, this can be simply provided by the 

asset, via the link on the website.  At this stage, the H2S Classifications are only shown 

for manned facilities.   

 

Asset Zoning, including the requirement for Emergency Planning Zones (EPZ) are also 

identified.  For those not familiar with EPZs, these are areas around some PDO facili-

ties, where we would need to manage the consequences of an H2S release.  A guidance 

sheet detailing what is required to calculate an EPZ is on the website. 

 

Where defined, the maximum number of personnel allowed on site (POB) and the type 

of respiratory protective equipment they are required to use is outlined.   

 

Finally, a link to the AI-PS Databook allows personnel to review and learn from all pre-

vious PDO H2S incidents. 

 

It is understood that H2S Website is not the finished product, and will continue to evolve 

as more information becomes available, especially with regards to Wells H2S Manage-

ment.  

 

http://www.pdo.co.om/hseforcontractors
mailto:alkahtib@pdo.co.om
http://portal.corp.pdo.om/functional/h2s/Pages/Home.aspx


 هذه المجلة موجهة لموظفي شركة تنمية نفط عمان والشركات المتعاقدة

 موضـــوعــات تهــمّك

ججة   و ا لجج ججيجج  ججججة مجججججلجّجة    جج  م  لَ ججة   و ا لجج ا لججةججال  
 مججعججام   نججعججمججيئ   مججٍ   ي جججيل    ججيجج ججةل   عججمججي     ججاججيججة    و  ججلججيججمججة  

 موقعاً إلكترونياً خاصاً بغاز ثاني كبريتيد الهيدروجين 

9ا ل ـجججعجججـجججد       ق ـججج         7 — 5 2 مججا  جو  1 1 5 7  

مايو  01آ خر الإحصائيات حتى  9102
9102 

9102 

 نفس الفترة

 معدل ا لإصابات المضيعة للوقت 0.15  0.07

 الوفيات المرتبطة بالعمل 1  0

 الوفيات غير المرتبطة بالعمل 0  1

 حالت الوفاة بدون حوادث 4  5

 (LTIs)الإصابات المضيعة للوقت  11  5 

جميع الإصابات )ما عدا حالت  57  32

 عدد حوادث الس يارات 29 28 

 عدد حوادث التدهور 7 7

 عدد الحوادث الخطيرة 7  7

 مخ ا ل فاا ت   ا لمار ) باا ت     ف ب ة   ) آ      آ  و   ف ب ة   )     

 ف باة   ) ا    33 

 ف باة   )      269 

 ا لاااو ا عاد   ا لم ة اا  ة   ل ل   ي ا ة 
 ت يحاال   ا ل ع م ل  07 

 فح     ا ل   ا    4

 ا ل عا  ل  3 

 ا خ خاو ل   م   م   ن   م   ل    7 

 تج ا و     ا ل ة   ا    1 

 ا ل ع مال   م   ما  ن   م ر ت فاع  04 

 ح   ا     ا    م ا ن  02 

 خ طاة   ر ح ل   ا ل ع م ل  6 

 ا لاو   ن   ا لم ع ل    01 

 ا لاتاد  ا   0 

 ت ة ا و ل   ا ل ع ااا ر ا ت   ا   د ر ة   آ  و   ا ل     و ل  1 

 ا    ت م د ا     ا ل ل ا ت ة     ة د   ا ل س  ي ا ق ة  30 

 نصيصص!ص صص    

موقعاً إلكترونياً خاصاً بغاز ثاني كبريتيد 
 الهيدروجين

 www.pdo.co.om/hseforcontractorsل  تفَا  يو الاقتراحات ق   ز ا ة موقع  

 MSE51فهد الجا ري    يو  ا  ي إ ميي إلى: 

  سندشن موقعاً إلكترونياً خاصاً بغاز ثاني كبريتيد الهيدروجين اعتباراً من شهر مايو.

 

فقد أنشئ هذا الموقع الإلكتروني داخل الشركة ليعكس كيفية تعاملنا مع مخاطر غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين بالشركة،  

حيث يوفر "محطة أولى" لكافة موظفي الشركة لمعرفة المزيد حول تصنيف غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين وتحديد 

-SPويرتبط الموقع بصفحة نظام إدارة الشركة مما يتيح سهولة الوصول للتفاصيل الكاملة لمجموعة وثائق )  مناطقه.

/http://portal.corp.pdo.omتعرّف على المزيد عبر الدخول إلى الموقع الإلكتروني:    ( الحالية.1190

functional/h2s/Pages/Home.aspx 

 

 

سيتيح الموقع الإلكتروني للموظفين تحديد تصنيف غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين لموجودات الإنتاج الجديدة سريعاً، كما 

يستعرض تفاصيل حول تصنيفات موجودات غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين الحالية في جدول توضيحي وعبر رابط 

( لتضمين تصنيف غاز ثاني كبريتيد PDO Earthوتحقيقاً لذلك، طوّر برنامج )  (.PDO Earthلبرنامج )

وإذا لم تتوفر معلومات حول غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين، يمكن توفيرها ببساطة من الموجودات من   الهيدروجين.

وفي المرحلة الحالية، تعرض تصنيفات غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين للمرافق التي   خلال الرابط الموجود في الموقع.

   تحتوي على موظفين فقط.

 

يشار إلى أن مناطق   وحددت أيضاً مناطق الموجودات بما في ذلك متطلبات مناطق التخطيط لحالات الطوارئ.

هي مناطق توجد حول بعض مرافق الشركة حيث يتوجب علينا إدارة  -لمن لا يعرفونها  -التخطيط لحالات الطوارئ 

ويحتوي الموقع الإلكتروني على استمارة توجيه تتضمن متطلبات تحديد   عواقب انبعاث غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين.

 مناطق التخطيط لحالات الطوارئ.

 

ويوضح الموقع الحد الأقصى لعدد الموظفين المسموح بتواجدهم في الموقع ونوع معدات حماية الجهاز التنفسي 

   المطلوبة.

 

سلامة العمليات بما يتيح للموظفين مراجعة كافة حوادث غاز  –وأخيراً، يوجد رابط لسجل بيانات جاهزية الموجودات 

 ثاني كبريتيد الهيدروجين السابقة والتعلم منها.

 

فالواضح أن الموقع الإلكتروني لغاز ثاني كبريتيد الهيدروجين لا يعد منتجاً نهائياً، حيث سنواصل تطويره بإضافة 

 المزيد من المعلومات خاصة تلك المتعلقة بإدارة غاز ثاني كبريتيد الهيدروجين في الآبار. 

 

http://www.pdo.co.om/hseforcontractors
mailto:alkahtib@pdo.co.om
http://portal.corp.pdo.om/functional/h2s/Pages/Home.aspx
http://portal.corp.pdo.om/functional/h2s/Pages/Home.aspx

